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REVISTA PRESEI 
 

 Guvernul face marele anunţ: Cea mai controversată ordonanţă de urgenţă va fi modificată joi 
Ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici, a declarat duminică, la Braşov, că un proiect de modificare a OUG 
114/2018 se va afla pe masa Guvernului săptămâna viitoare, în ceea ce priveşte sectorul bancar propunerea fiind 
una de substanţă, cu "calcule foarte bine fundamentate", bazate pe datele Băncii Centrale.  
"Ordonanţa 114 se va modifica săptămâna viitoare. (...) Va fi o propunere de ordonanţă joi. Ce este foarte clar şi 
agreat cu toţi actorii din piaţă se va regăsi pe masa Guvernului pentru a se modifica această ordonanţă. Pe zona 
bancară este un accept", a subliniat ministrul Finanţelor într-o conferinţă de presă, potrivit Agerpres. 
Teodorovici a adăugat că "nu va fi un document care să-i mulţumească pe toţi cei implicaţi direct".  
"Categoric, nu o să fie un document care să-i mulţumească pe toţi, ca să zic aşa, cei direct interesaţi. Pe noi ne 
interesează foarte mult să mulţumim ceea ce înseamnă cetăţenii României, costuri mai mici la ce înseamnă 
împrumuturile în lei şi, desigur, pentru mediul de afaceri, finanţarea economiei reale. Asta a fost ceea ce noi am 
urmărit prin Ordonanţa 114 şi întărim prin aceste modificări pe care le vom face săptămâna viitoare", a spus 
ministrul.  
Conform lui Teodorovici, propunerile din noul text legislativ au la bază datele comunicate de Banca Centrală şi au 
fost transmise Băncii Central Europene.  
"Sunt calcule foarte bine fundamentate, sunt doar datele primite de la Banca Centrală, pentru că dânşii deţin 
absolut toate datele legate de aceste dobânzi, media dobânzilor interbancare la toate intervalele de timp, deci 
este o propunere care efectiv are la bază elemente şi multe ca număr, ca substanţă, deci sunt propuneri 
fundamentate", a precizat ministrul Finanţelor. 
(Sursa: Agerpres) 

 

 Dăncilă revine, la câteva ore, asupra anunţului privind mutarea ambasadei din Israel. „Este o opinie 
personală”. Premierul recunoaşte şi autoritatea lui Iohannis 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat diminică seara, la un post TV, că anunţul privind relocarea ambasadei la 
Ierusalim a fost doar o opinie personală, iar reacţia preşedintelui Klaus Iohannis nu a făcut decât să o 
dezamăgească, pentru că ea a spus că trebuie îndeplinite procedurile constituţionale. 
”Am formulat corect, am zis că trebuie să împlinim toţi paşii constituţionali, nu am zis că mut eu ambasada, am 
spus că trebuie să respectăm constituţia. Preşedintele nu a făcut decât să mă dezamăgească pentru că eu am avut 
o abordare corectă şi am luat în calcul că constituţia trebuie respectată, opinia mea este că trebuie să facem acest 
pas, este o opinie personală”, a declarat la Antena 3 Viorica Dăncilă. 
Ea a mai spus că speră ca preşedintele Iohannis ”să pună în balanţă şi să ia decizia cea mai bună”. 
”Aş vrea să am o discuţie cu domnul preşedinte. (...) Am văzut declaraţia domnului preşedinte care a fost foarte 
nemulţumit de declaraţia mea. Libertatea de exprimare este a oricui. Eu, ca prim-ministru, mi-aş dori să facem 
acest pas. Faptul că vrem să se mute ambasada şi să fim apropiaţi de SUA şi Israel nu înseamnă că ne îndepărtăm 
de UE. Decizia finală, conform Constituţiei, este la preşedinte”, a adăugat premierul. 
De asemenea, ea a mai spus că în cazul în care preşedintele Klaus Iohannis refuzîă relocarea ambasadei de la Tel 
Aviv la Ierusalim, va analiza toate posibilităţile, neexcluzând sesizarea Curţii Constituţionale. 
”Nu m-am gândit la variante, dar le vom analiza pe toate. Vom analiza care sunt variantele care să fie benefice 
pentru România. La întoarcerea în ţara vom analiză aceste variante”, a mai spus Dăncilă. 
Premierul Viorica Dăncilă a anunţat, duminică, aflată într-o vizită în SUA, că după finalizarea analizei ”şi în deplin 
consens”, România îşi va muta Ambasada din Israel de la Tel Aviv la Ierusalim. 
(Sursa: Mediafax) 
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 PSD stabileşte astăzi LISTA de candidaţi pentru europarlamentare/ UPDATE: Dragnea participă la şedinţă, 
după ce a avut din nou nevoie de medici 
Comitetul Executiv Naţional al Partidului Social Democrat se reuneşte luni, de la ora 12.30, la Parlamentul, pe 
ordinea de zi figurând stabilirea listei candidaţilor la europarlamentare. Şedinţa a fost amânată din cauza 
internării lui Liviu Dragnea. 
 “Trebuia să facem Birou Permanent mâine (luni – n.r.) al partidului, asta era înainte de a face CEx în care urma să 
stabilim lista candidaţilor la europarlamentare. Marţi sau joi, erau două variante. O să amânăm săptămâna 
aceasta tot”, a spus pe 17 martie secretarul general al partidului, Codrin Ştefănescu. 
Liviu Dragnea a început să acuze dureri de spate în special după discursul de la Târgovişte. Liderul social-democrat 
are o dublă hernie şi probleme cervicale. Dragnea s-a internat duminică, iar joi s-a externat. Sâmbătă seara, însă, 
el a fost internat din nou pentru câteva ore, când i s-au administrat infiltraţii. 
Potrivit lui Ştefănescu, Liviu Dragnea doreşte neapărat să participe la şedinţa de luni a partidului, când se va 
decide lista de candidaţi la alegerile europarlamentare. 
Printre numele vehiculate pentru a figura pelocurile eligibile de pe lista de candidaţi la alegerile europarlamentare 
se regăsesc ministrul Fondurilor Europene, Rovana Plumb, preşedintele Comisiei parlamentare pentru controlul 
SRI, Claudiu Manda, liderul eurodeputaţilor social-democraţi, Dan Nica, europarllamentarul Ioan Mircea Paşcu, 
Maria Grapini, fostul ministrul delegat pentru Afaceri Europene, Victor Negrescu, ministrul pentru Relaţia cu 
Românii de Preturindeni, Natalia Intotero, Bprecum şi europarlamentarii Gabriela Zoană şi Claudia Ţapardel. 
Europarlamentarul PSD Victor Boştinaru a anunţat că a decis să îşi retragă candidatura pentru un nou mandat în 
Parlamentul European, „în urma unei evaluări personale şi a discuţiilor cu familia”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Premierul Viorica Dăncilă: Cetăţenie română pentru evreii care au părăsit ţara sub comunism şi pensii pentru 
supravieţuitorii Holocaustului 
Premierul Viorica Dăncilă, prezentă duminică la Conferinţa Comitetului Americano-Israelian pentru Politici Publice 
(AIPAC), desfăşurată în Statele Unite ale Americii, a anunţat că preşedintele Camerei Deputaţilor, Liviu Dragnea, 
va promova în Parlament trei legi importante pentru comunitatea evreiască, cum ar fi acordarea cetăţeniei 
române pentru evreii ce au părăsit ţara sub comunism şi pensii pentru supravieţuitorii Holocaustului, 
relatează Agerpres. 
Premierul Viorica Dăncilă: 'Preşedintele Camerei Deputaţilor din Parlamentul României m-a rugat să vă transmit 
că va promova în Parlament, în perioada imediat următoare, trei legi deosebit de importante pentru comunitatea 
evreiască din ţara mea şi din lume. Prima se referă la acordarea de drept a cetăţeniei române tuturor evreilor de 
origine română care au fost obligaţi să renunţe la cetăţenia română, atunci când au părăsit ţara lor, sub regimul 
comunist. În al doilea rând, vorbim despre acordarea de despăgubiri şi pensii speciale pentru supravieţuitorii 
Holocaustului din România, în semn de respect şi recunoaştere a suferinţelor acestor eroi. În al treilea rând, avem 
legea care garantează accesul la arhivele statului specialiştilor Federaţiei Comunităţilor Evreieşti din România, 
pentru a cunoaşte adevărul asupra trecutului lor, din perioada celor două Războaie Mondiale'. 
Viorica Dăncilă a mai declarat că România susţine comunitatea evreiască şi luptă 'împotriva oricărei forme de 
antisemitism şi împotriva oricărei forme de discurs al urii'. 
Premierul României a reamintit că primul eveniment organizat de către Preşedinţia română a Consiliului UE a fost 
dedicat luptei de combatere a antisemitismului şi a anunţat că la finalul mandatului său, România va organiza un 
eveniment similar. 
Premierul Viorica Dăncilă: 'Ne unesc valorile comune şi ne dorim să asigurăm o mai bună protecţie a comunităţilor 
evreieşti la nivel european. (...) România va rămâne acelaşi prieten loial şi cea mai puternică voce europeană în 
sprijinul poporului evreu şi al statului Israel'. 
(Sursa: Agerpres) 
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 Dăncilă, întrevedere cu companiile americane care au investit în România. Discuţii despre legislaţia privind 
Parteneriatul Public Privat 
Premierul Viorica Dăncilă a avut, sâmbătă, la Washington, o întrevedere cu reprezentanţii companiilor americane 
care au investit în România. Discuţiile s-au axat pe modificările aduse Parteneriatului Public Privat. De asemenea, 
companiile americane au anunţat că vor vizita România în luna iunie. 
Printre participanţii la discuţii s-au numărat membri din conducerea Amgen, Motorola Solutions, ExxonMobil, 
Oshkosh Defense, Parsons, Merck (MSD Pharma), UiPath, Textron/Bell şi AMRO. 
„Premierul Viorica Dăncilă a reafirmat dorinţa României de a consolidaşi aprofunda dimensiunea economică a 
Parteneriatului Strategic cu Statele Unite ale Americii. Au fost prezentate interlocutorilor măsurile adoptate de 
Guvernul României, care au drept scop creşterea atractivităţii mediului de afaceri românesc şi a fost adresată 
invitaţia de a investi în ţara noastră. Reprezentanţii companiilor americane au exprimat interesul de a efectua o 
vizită în România, în luna iunie 2019, ca urmare a prezentării de către premierul român a oportunităţilor pe care 
ţara noastră le oferă într-o serie de domenii, cum ar fi: sănătate, energie, cercetare şi inovare, tehnologia 
informaţiei, şi comunicaţii. Discuţiile au vizat şi recentele modificări aduse legislaţiei privind Parteneriatul Public 
Privat, fiind evidenţiat faptul că aceasta include termeni contractuali extinşi şi permite o finanţare mai flexibilă, 
precum şi împărţirea beneficiilor şi riscurilor între partenerul public şi cel privat”, a transmis Executivul, într-un 
comunicat de presă. 
De asemenea, Dăncilă a subliniat importanţa parteneriatului transatlantic pentru prosperitatea şi securitatea 
economică a Europei şi a Statelor Unite ale Americii, evidenţiind faptul că întărirea acestei legături este unul 
dintre obiectivele Preşedinţiei României la Consiliul Uniunii Europene. 
Potrivit comunicatului de presă remis MEDIAFAX, „investitorii americani au apreciat măsurile luate de Guvernul 
României referitoare la creşterea bugetului destinat investiţiilor în sănătate şi infrastructură, precum şi la 
oportunităţile de creştere a industriei strategice de apărare. Dialogul constant între Guvernului României şi 
investitori a fost de asemenea menţionat în cadrul întrevederii, iar reprezentanţii companiilor prezenţi la discuţii 
au exprimat aprecierea faţă de participarea miniştrilor la forumurile de investiţii organizate de companiile 
americane”. 
Un alt subiect dezbătut în cadrul întrevederii a vizat „succesele înregistrate de Preşedinţia română a Consiliului 
Uniunii Europene pe o serie de dosare importante pentru dezvoltarea mediului de afaceri”. 
Prim-ministrul Viorica Dăncilă se află înperioada 23-26 martie în vizită în Statele Unite ale Americii, cu scopul de a 
participa la Conferinţa Comitetului Americano-Israelian pentru Politici Publice (AIPAC). 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Magistratii cer sa nu se modifice prin OUG legislatia penala: Devine imposibila condamnarea definitiva a 
persoanelor cercetate penal 
Mai multe asociatii de procurori si judecatori cer guvernului sa nu adopte ordonantele prin care intentioneaza sa 
modifice legislatia penala. Magistratii atrag atentia ca prin modificarile intentionate se schimba fundamental 
politica penala a stayului si modul in care societatea se poate apara de infractori. Ei evidentiaza si efectele grave 
pe care le-ar avea adoptarea modificarilor care se ragasesc in proiectele de ordonanta, in forma actuala. 
"Fata de informatiile vehiculate in mass-media privind intentia de adoptare a ordonantelor de urgenta ce au ca 
obiect modificarea legislatiei penale si procesual penale, Asociatia Miscarea pentru Apararea Statutului 
Procurorilor, Asociatia Forumul Judecatorilor din Romania si Asociatia Initiativa pentru Justitie fac un apel la 
factorii de decizie de a stopa aceste demersuri care aduc atingere principiilor de baza ale procesului penal. 
Modificarile vehiculate in spatiul public vizeaza o schimbare fundamentala a politicii penale a statului si a modului 
in care societatea se poate apara de infractori. O astfel de schimbare majora nu poate fi adoptata in procedura de 
urgenta, fara niciun fel de evaluare si studiu sociologic sau criminologic si fara o consultare reala si aprofundata la 
nivelul tuturor actorilor implicati si a societatii in general", se arata intr-un comunicat al asociatiilor remis 
redactiei. 
Saptamana aceasta, au fost publicate in presa, doua proiecte de ordonante, initiate de Ministerul Justitiei. Unul 
dintre acestea priveste hotararile luate de completurile de 5 judecatori si ar avea ca efect si scaparea lui Liviu 
Dragnea de condamnarea definitiva din primul dosar. Cel de al doilea proiect de ordonanta priveste modificari 
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substantiale, cu efecte grave, aduse Codurilor Penale. 
Efecte devastatoare pentru Justitie si societate 
Asociatia Miscarea pentru Apararea Statutului Procurorilor, Asociatia Forumul Judecatorilor din Romania si 
Asociatia Initiativa pentru Justitie atrag atentia ca "adoptarea acestor masuri va duce la crearea unei impunitati 
generale, in special in cazul infractiunilor grave". 
Potrivit magistratilor, masurile din ordonanta de urgenta combina: 
- limite scazute ale pedepselor, 
- dezincriminarea unor forme agravate ale infractiunilor, 
- reducerea termenelor de prescriptie generala, 
- diminuarea termenului de prescriptie speciala, 
- beneficii care duc la inlaturarea sau diminuarea raspunderii penale si - rejudecarea cauzelor solutionate 
definitiv. 
Magistratii condamna aceasta modalitate improprie de a legifera si subliniaza ca stabilirea termenelor de 
prescriptie nu este un proces aleatoriu si discretionar care poate fi derulat oricum, ci trebuie sa tina cont de 
factori obiectivi, cum sunt: 
- gravitatea faptei, deoarece cu cat o fapta este mai grava, aceasta are o pedeapsa mai mare si, in mod automat, 
un termen de prescriptie mai lung 
- timpul necesar pentru organele judiciare sa parcurga toate etapele pana la decizia finala, tinand cont de 
dimensionarea sistemului de justitie, incarcatura de dosare, particularitatile fiecarei etape a procesului penal, 
termenul mediu in care intr-o anumita perioada de timp se solutioneaza diferite tipuri de cauze, complexitatea 
regulilor de procedura etc. 
- timpul maxim in care tragerea la raspundere penala poate sa isi atinga scopurile, atat cel represiv cat si cel 
educativ 
- situatia victimelor si a persoanelor pagubite care, in aceeasi masura ca persoanele cercetate, trebuie sa isi poata 
exercita drepturile si sa obtina repararea vatamarilor, fie ele morale sau materiale 
In conceptia Codului penal anterior, pentru asigurarea derularii procesului penal, tragerii la raspundere a 
persoanelor care au comis infractiuni si, in acelasi timp, pentru a evita o raspundere penala sine die, statul a optat 
pentru limite de pedeapsa mai mari, termene de prescriptie generala comparabile cu termenele din actualul Cod 
penal si o prescriptie speciala care se implineste daca termenul general este depasit cu inca o jumatate. 
In 2014, odata cu adoptarea noului Cod penal, legiuitorul a decis sa reduca o parte din limitele de pedeapsa, sa 
pastreze termenele de prescriptie generala in aceleasi limite si, pentru a asigura un timp suficient pentru 
derularea procesului penal, a marit termenul in care se implineste prescriptia speciala, prin impunerea regulii 
conform careia prescriptia speciala se implineste daca termenul de prescriptie este depasit cu inca o data. 
Magistratii dau si un exemplu, pentru a evidentia ce ar insemna aplicarea modificarilor pe care vrea sa le aduca 
Guvernul Dancila. 
In cazul infractiunii de furt 
- in vechiul Cod penal, furtul avea o pedeapsa maxima de 12 ani, un termen de prescriptie generala de 10 ani si un 
termen special de prescriptie speciala de 15 ani. 
- in actualul Cod penal infractiunea de furt are o pedeapsa maxima de 3 ani, un termen de prescriptie generala de 
5 ani si un termen de prescriptie speciala de 10 ani. 
- daca s-ar adopta masurile vehiculate in prezent, furtul ar avea o pedeapsa maxima de 3 ani, un termen de 
prescriptie generala de 5 ani, dar un termen de prescriptie speciala de numai 7 ani si 6 luni. 
Modificari cu dedicatie 
Modificarile vehiculate in spatiul public nu tin cont de niciunul dintre modelele adoptate anterior, mai arata 
magistratii, combinand doar dispozitiile favorabile persoanelor cercetate penal si ducand la imposibilitatea de a 
ajunge la o condamnare definitiva in cazul lor, deoarece: 
- se modifica art. 154 alin. (1) lit. b) si c) din C. pen., reducandu-se termenele de prescriptie de la 10 ani la 8 ani si 
de la 8 ani la 6 ani, astfel incat infractiunile pedepsite cu pedepse intre 5 si 20 de ani se vor prescrie mai repede. Si 
in cazul in care in acest termen se intrerupe, va fi aplicabila suplimentar si reducerea termenului de prescriptie 
speciala, printr-un singur act normativ fiind create doua dispozitii in favoarea persoanelor cercetate. 
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Spre exemplu, in cazul unei infractiuni cu limita de pedeapsa 7 ani, in actuala reglementare, prescriptia 
generala, calculata de la momentul comiterii faptei (si nu de la momentul in care fapta este sesizata, evident 
ulterior), este de 8 ani iar termenul maxim poate ajunge la 16 ani, in timp ce, conform modificarilor vehiculate, 
pentru aceeasi infractiune termenul de prescriptie generala va fi de 6 ani, iar termenul maxim (prescriptia 
speciala) va fi de 9 ani. 
- se modifica art 155 alin (3) C. pen. si prescriptia speciala se va implini daca termenul de prescriptie este depasit 
cu jumatate, asta in cazul in care limitele de pedeapsa nu se maresc, iar majoritatea infractiunilor au limite de 
pedeapsa mai mici decat in vechiul Cod penal, de unde este imprumutata aceasta regula 
- dispar formele agravate ale anumitor infractiuni, forme prin care legiuitorul arata ca faptele sunt mai grave, 
stabilea pedepse mai mari si totodata un termen de prescriptie mai mare, in acest sens fiind imposibil de ignorat 
ca infractiunea pentru care nu se mai prevad forme agravate este cea de abuz in serviciu, fiind abrogat articolul 
13/2 din Legea 78/2000, care reglementa abuzul in serviciu in cazul in care s-a obtinut un folos injust, si 
eliminarea aceleiasi infractiuni din cuprinsul art 309 C. pen. care impune agravarea raspunderii daca s-au produs 
consecinte deosebit de grave. 
Eliminarea abuzului in serviciu din cuprinsul art 309 C. pen este cel putin stranieavand in vedere, pe de-o parte, 
ca sunt pastrate in acest articol toate celelalte infractiuni de serviciu care ar putea produce o paguba, dar si, pe de 
alta parte, ca aceasta infractiune este pastrata atunci cand este vorba de cauze care diminueaza raspunderea 
penala (a se vedea in acest sens modificarea art 308 C. pen., unde sunt enumerate toate infractiunile de serviciu si 
se prevede ca limitele de pedeapsa se reduc cu jumatate daca este achitat prejudiciul) 
Pentru a fi evidenta diferenta, in momentul actual o infractiune de abuz in serviciu cu consecinte deosebit de 
grave are o pedeapsa maxima de 10 ani si 6 luni si un termen general de prescriptie de 10 ani (20 de ani 
prescriptie speciala) . Prin aplicarea modificarilor, aceeasi infractiune va avea o pedeapsa maxima de 7 ani si un 
termen general de prescriptie de 6 ani (9 ani prescriptie speciala) . 
Mai mult, in corelatie cu aceste modificari preconizate, puterea legislativa si puterea executiva nu iau nicio 
masura privind dimensionarea si cresterea capacitatii logistice a sistemului judiciar, desi tehnologizarea, 
informatizarea si dimensionarea schemelor de personal sunt atributul lor exclusiv, mai arata magistratii. 
In aceste conditii, efectul cumulat al tuturor masurilor legislative din ultimii doi ani este, in realitate, unul de 
blocare totala a uneia dintre puterile statului de catre celelalte doua. 
Aceste ultime proiecte de ordonanta de urgenta, consecutiv celorlalte acte normative fata de care o mare parte a 
judecatorilor si procurorilor protesteaza, ataca insasi structura sistemului de drept penal. Actul normativ trebuie 
sa fie impersonal si difuz, fundamentat pe realitatea sociala si motivat de nevoia de a raspunde unei situatii 
concrete ori unui fenomen constatat in mod obiectiv. In acest moment, legea - nedezbatuta public, neelaborata 
de puterea legislativa si nejustificata de vreo urgenta - este adecvata doar nevoilor unui grup de persoane si nu 
nevoilor societatii in ansamblu, se mai arata in comunicatul celor trei asociatii ale magistratilor. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Control comun al ANPDCA şi Ministerului Sănătăţii privind medicaţia copiilor cu afecţiuni psihice 
instituţionalziaţi 
Autoritatea Naţională pentru Protecţia Drepturilor Copilului şi Ministerul Sănătăţii vor iniţia un control comun 
pentru a verifica modul în care se prescriu şi se administrează medicamente copiilor cu afecţiuni psihice 
instituţionalizaţi. 
"Ca urmare a unei situaţii semnalate public de către un ONG, potrivit căruia ar putea exista nereguli în prescrierea 
şi administrarea de medicamente copiilor cu astfel de afecţiuni, Autoritatea Naţională pentru Protecţia 
Drepturilor Copilului din subordinea Ministerului Muncii şi Justiţiei Sociale şi Ministerul Sănătăţii, prin sesizarea 
Colegiului Medicilor din România, vor iniţia un control comun, pentru a verifica aspectele semnalate. În situaţia în 
care vor fi constatate nereguli, Colegiul Medicilor din România va lua măsuri în consecinţă, fiind singura instituţie 
acreditată să analizeze actul medical", precizează reprezentanţii Ministerului Muncii pe pagina de Facebook a 
instituţiei. 
Conform datelor ANPDCA, în centrele de plasament şi casele de tip familial (instituţionalizaţi) sunt 3.000 de copii 
cu afecţiuni psihice (din 17.000 total institutionalizaţi) şi alţi 2.400 de copii cu astfel de deficienţe se află în grija 
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asistenţilor maternali (dintr-un total de 18.000 copii aflaţi în grija asistenţilor maternali). 
Medicaţia acestor copii se asigură conform prescripţiilor medicilor specialişti, precizează reprezentanţii MMJS. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Ministrul Transporturilor, ultimatum pentru drumari. "Voi sta pe şantiere ziua şi seara, anunţat şi neanunţat" 
Toleranţă zero pentru constructorii de autostrăzi care nu îşi îndeplinesc termenele, promite ministrul 
Transporturilor, Răzvan Cuc. A anunţat că va merge des să verifice lucrările şi că va rezilia contractele acolo unde 
nu există mobilizare. El promite că la finalul anului, tronsoane mari de şosea de mare viteză vor fi inaugurate. 
Doar planuri, spun reprezentanţii ONG-urilor din domeniu. 
Ministrul a dat un ultimatul drumarilor care nu respectă termenele din contracte. 
Răzvan Cuc, ministrul Transporturilor: „Ori muncesc şi îşi respectă contractele ori pleacă acasă. Voi avea toleranţă 
zero pentru cei care nu îşi îndeplinesc termenele contractuale, eu am înţeles foarte clar mesajul românilor, iar 
răspunsul meu este unul simplu: voi sta pe şantiere atât ziua, cât şi seara, atât anunţat, cât şi neanunţat”. 
După ce a vizitat mai multe şantiere în lucru, Răzvan Cuc a făcut un rezumat al proiectelor. 
Răzvan Cuc, ministrul Transporturilor: „Autostrada Sebeş - Turda, lotul 1 - În urma verificărilor de pe şantiere, au 
fost identificate 120 de utilaje, 200 de muncitori, lucrările se desfăşoară în ritm bun. Constructorul si-a asumat ca 
acest sector va fi deschis, pus în trafic, în acest an. 
Sebeş - Turda, lotul 2 - Este dezamăgitor....dacă nu se mobilizează, reziliez contractul. 75 de utilaje, 51 de 
muncitori, nu sunt probleme de natură financiară, scuze nu au, bani au şi trebuie să lucreze. 
Autostrada Lugoj - Deva, lotul 3 - 135 de utilaje, 89 de muncitori. Sectorul va fi dat în folosinţă în acest an. 
Lotul 4 - 500 de muncitori, 300 de utilaje. Sectorul va fi deschis în acest an. 
Autostrada Ogra - Câmpia Turzii, lotul 2 Iernut - Chetani - 85 de utilaje, 40 de echipamente, 313 muncitori, se 
lucrează din plin la toate structurile neterminate, constructorul şi-a asumat darea în folosinţă în acest an. 
Lotul Chetani - Câmpia Turzii - aici la fel avem o problemă, mobilizare foarte foarte slabă, o să avem o discuţie 
săptămana viitoare cu antreprenorul să ne prezinte un grafic exact, constructorul şi-a luat angajamentul că va fi 
dat în folosinţă în acest an, dar cu mobilizarea asta mă îndoiesc”. 
Potrivit şefului de la Transporturi, până la sfârşitul anului, vor fi gata 180 de kilometri noi de autostradă. Doar 
promisiuni, punctează reprezentanţii Asociaţiei Pro Infrastructura. 
Ionuţ Ciurea, Asociaţia Pro Infrastructur: „Chiar dacă adunăm toate contractele, care sunt în acest moment 
semnate pe toate autostrăzile în România, ajungem abia la 162 de km, iar o bună parte din contractele astea sunt 
blocate, unele sunt cu probleme de mult, mult, mult timp”. 
România are acum puţin peste 800 de kilometri de şosea de mare viteză. Anul trecut, de pildă, 100 de kilometri de 
autostradă ar fi trebuit deschişi traficului. Însă, planurile guvernanţilor de pe hârtie nu au coincis şi cu realitatea 
de pe şantiere. Au fost inauguraţi mai puţin de 60. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Şapte rute operate de TAROM, anulate. Oraşele afectate sunt Sibiu, Cluj, Timişoara 
TAROM taie, la ordinul ministrului Transporturilor, şapte legături cu oraşe din Germania, Franţa, dar şi cu 
Republica Moldova. Răzvan Cuc susţine că zborurile respective sunt aproape goale, cu cel mult 10-20 de călători şi 
îl acuză pe directorul demis al TAROM că le-a lansat în iulie anul trecută fără niciun studiu de impact. 
TAROM taie, la ordinul ministrului Transporturilor, şapte legături cu oraşe din Germania, Franţa, dar şi cu 
Republica Moldova. FOTO: Shutterstock 
Ministrul a cerut noului director al companiei aeriene să înceteze de îndată orice plată pentru operarea curselor 
respective. 
Două dintre cursele care vor fi anulate fac legătura între Sibiu şi Germania. Este vorba despre zborul pe ruta Sibiu-
Stuttgart, inaugurat în iulie anul trecut, cu trei curse pe săptămână, şi cel care are ca destinaţie Munchen, cu o 
frecvenţă de şase zboruri săptămânal. 
Un alt oraş care râmâne fără câteva curse operate de TAROM este Timişoara, unde ministrul Răzvan Cuc a decis să 
taie trei rute. Este vorba tot despre o legătură cu Stuttgart, care funcţiona din 2018 cu o frecvenţă de trei zboruri 
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pe săptămână, dar şi legăturile dintre Capitala Banatului şi Chişinău, unde operatorul naţional zbura din vara 
anului trecut de două ori pe săptămână, respectiv Paris, cu două curse săptămânal. 
Nici Clujul nu a scăpat de "remanierea" curselor TAROM. Aici, compania de stat rămâne fără zborul spre Paris, pe 
care îl opera din iulie 2018. Avea un zbor dus şi două întors în fiecare săptămână. 
Practic, toate cele 7 rute anulate au fost lansate în vara anului trecut, iar, conform ministrului Transporturilor, au 
un randament extrem de scăzut, cu un grad de încărcare de cel mult 25 la sută. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Brexit. 11 miniştri vor ca Theresa May să plece din fruntea guvernului britanic: „Sfârşitul este aproape” 
Mai mulţi miniştri importanţi ai cabinetului britanic urmăresc să o înlăture pe Theresa May de la conducerea 
guvernului în următoarele zile, a scris publicaţia Sunday Times, deoarece strategia acesteia în privinţa Brexitului 
este praf şi pulbere cu doar câteva săptămâni înaintea termenului la care Marea Britanie urma să părăsească UE, 
relatează Reuters, citat de Agerpres. 
Soarta Brexitului devine incertă în cazul în care Theresa May va fi înlăturată din fruntea guvernului. Nu este clar 
cum, când şi chiar dacă Marea Britanie va părăsi UE. 
May, care a votat pentru rămânerea în UE şi şi-a câştigat poziţia politică în haosul de după referendumul din 2016, 
a promis să ducă la bun sfârşit Brexitul, dar şi-a subminat poziţia de şef al guvernului prin înfrângerea suferită în 
2017, care a costat Partidul Conservator, din care face parte, majoritatea parlamentară. 
Acordul de retragere din UE, negociat de premier, a fost respins de parlamentarii britanici de două ori, cu o 
majoritate covârşitoare. 
Sunday Times face referire în articolul său la un total de 11 miniştri importanţi ai cabinetului, fără a-i numi. 
Aceştia consideră că prim-ministrul ar trebui să se retragă şi avertizează că Theresa May a devenit o figură toxică 
şi haotică, a cărei judecată „a scăpat de sub control”. 
„Sfârşitul este aproape. Va pleca în 10 zile”, a declarat un ministru pentru Sunday Times, sub protecţia 
anonimatului. 
„A început să îi scape de sub control judecata. Nu poţi fi membru al cabinetului şi să îţi bagi pur şi simplu capul în 
nisip”, a mai declarat pentru publicaţia britanică un alt ministru. 
Sunday Times a scris că David Lidington, vicepremierul de-facto al Theresei May, este unul din candidaţii la funcţia 
de prim-ministru interimar, în timp ce alţii îl susţin pe ministrul pentru mediu Michael Gove sau pe deţinătorul 
portofoliului afacerilor externe Jeremy Hunt. 
Ziarul mai informează că grupul de miniştri nemulţumiţi o va confrunta luni pe premier. În cazul în care Theresa 
May va refuza să părăsească postul de premier, aceştia vor ameninţa cu demisia. 
Potrivit publicaţiei The Mail on Sunday, Gove este candidatul care ar întruni consensul miniştrilor, care îl 
consideră pe Lidington prea proeuropean. Dar parlamentarii eurosceptici nu îl privesc cu prea multă încredere pe 
Grove. 
Sunday Telegraph a scris că fostul ministru al educaţiei, Nicky Morgan, care a votat pentru rămânerea Marii 
Britanii în UE, se bucură de popularitate ca succesor al Theresei May în rândul mai multor parlamentari importanţi 
favorabili retragerii din UE, fiind apreciat drept un „candidat al unităţii”. 
Biroul premierului a refuzat să comenteze informaţiile. 
Anterior, o sursă din Downing Street (reşedinţa premierului) a declarat pentru Reuters, sub protecţia 
anonimatului, că informaţiile apărute în presă, potrivit cărora au avut loc discuţii în biroul Theresei May despre 
plecarea sa, sunt incorecte. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Vestele galbene au luat din nou cu ASALT Parisul. Defensiva forţelor de ordine: Un celebru bulevard închis 
pentru proteste/ UPDATE: Cel puţin 50 de arestări 
Poliţia franceză a arestat aproximativ 50 de protestatari ai vestelor galbene la Paris, iar 29 de persoane au primit 
avertismente în cel de-al 19-lea weekend consecutiv de manifestaţii împotriva preşedintelui Emmanuel Macron, 
relatează postul de televiziune france.info. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
https://www.agerpres.ro/politica-externa/2019/03/24/marea-britanie-11-ministri-vor-ca-premierul-theresa-may-sa-plece-din-fruntea-guvernului-britanic-presa--279934
https://www.digi24.ro/cautare?q=brexit


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
Protestatarilor li s-a interzis să se adune pe Champs Elysees din Paris, după ce mai multe magazine şi afaceri de pe 
bulevard au fost jefuite şi distruse săptămâna trecută, forţând guvernul să apeleze la unităţile armatei "Operation 
Sentinelle" pentru acest weekend. 
Demonstranţii au început în capitală, de-a lungul unui nou traseu de la Denfert Rochereau din sudul Parisului, 
până la Barbes, lângă biserica Sacre Coeur din nordul Parisului. 
În Nisa, forţele de poliţie au evacuat Piaţa Garibaldi, în apropiere de oraşul vechi, unde oamenii s-au adunat 
dimineaţa, în ciuda interdicţiei de proteste. Şase persoane au fost arestate la sfârşitul dimineţii. 
În mişcarea mulţimii cauzată de evacuarea pieţei, o femeie a fost rănită, informează France 3 Coasta de Azur. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Raport: Nu există dovezi ale unui complot Donald Trump - Rusia, în timpul campaniei pentru alegeri 
Informaţie de ultimă oră, din Statele Unite, unde a fost publicat un sumar din raportul investigaţiei privind mult 
discutatul complot dintre Donald Trump şi Rusia, în timpul campaniei pentru alegerile din 2016. 
Potrivit anchetei procurorului special Robert Muller, nu sunt dovezi care să indice faptul că Donald Trump sau 
echipa sa de campanie ar fi complotat cu Rusia în mod conştient sau coordonat, scriu jurnaliştii americani care au 
citit raportul procurorilor. 
Acelaşi raport arată că nu au fost găsite dovezi privind obstrucţionarea justiţiei. 
Raportul trebuia să răspundă la două întrebări: a lucrat echipa lui Trump mână în mână cu Moscova în campania 
americană din 2016?  După alegeri, a încercat al 45-lea preşedinte al Statelor Unite să obstrucţioneze justiţia? 
Imediat după câştigarea alegerilor de către Donald Trump au apărut vii discuţii despre un posibil complot între 
echipa de campanie a actualului lider de la Casa Albă şi oficiali ruşi prin care s-a urmărit influenţarea scrutinului 
prezidenţial. 
(Sursa: Digi 24) 
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